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Avondklokrellen

e Van Amsterdam tot Zwolle: alle persalarmen, liveblogs, journaals en talkshows brachten maandagavond ontwikkelingen
vanuit steden waar werd gereld, geplunderd en gevochten. En ook buitenlandse media doen verbijsterd verslag van de

'oorlogszones' in de Dutch cities. Daar wordt de link veelal expliciet gelegd met de lockdownmaatregelen en de ingevoerde
avondklok: "riots over Coronavirus curfew".

. De vraag 'is de avondklok de reden voor alle rellen?' ligt nadrukkelijk ter tafel in de analyses en talkshows. Het eerste

antwoord op die vraag wordt vrij eenzijdig gegeven -media, politici en gezagsdragers zien in de 'demonstraties' eerder

'georganiseerde straatrellen' die de avondklok hebben aangewend 'los' te gaan. Met demonstreren tegen de

lockdownmaatregelen heeft het niets te maken, vinden ook veel geinterviewde straatbewoners in de getroffen wijken en

steden.
e Maar ook een wat genuanceerder geluid valt te horen. Het zou te simpel zijn om de rellen helemaal los te trekken van de

coronamaatregelen. Vooral jongeren zitten al maanden thuis en hebben nauwelijks nog een uitlaatklep zonder school, sport
en de mogelijkheid met vrienden samen te komen.

« Naast winkels en horeca zijn ook zorginstellingen (weer) getroffen door de rellen. In Den Haag is met een voorhamer en

stenen zeven ramen van woon- en dagbestedinglocatie Het Karmijn kapotgeslagen. Volgens begeleider John Toonen zijn de

cliénten, die boven de dagbesteding wonen, 'vreselijk overstuur'. En In Enschede is het Medisch Spectrum Twente (MST)
bekogeld, zegt het ziekenhuis. Relschoppers hebben aan het eind van de avond geprobeerd om ruiten in te gooien. Dat is

niet gelukt en er is geen schade, zegt een woordvoerder.

AstraZeneca

¢ Het tweede grote onderwerp zijn de productieproblemen bij AstraZeneca. De Europese Commissie wil meer uitleg. Volgens
de lidstaten hebben vaccinontwikkelaars maatschappelijke en contractuele verantwoordelijkheden die ze moeten nakomen.

Dat laat Eurocommissaris Stella Kyriakides weten via Twitter. "We hebben AstraZeneca gevraagd om een gedetailleerde
planning van de vaccinleveringen en wanneer de distributie naar de lidstaten zal plaatsvinden. Woensdag zal nog een

vergadering worden belegd om de kwestie verder te bespreken.”

. De hoge verwachtingen van het AstraZeneca-vaccin zijn mogelijk niet gerechtvaardigd. Duitse regeringskringen stellen

volgens de krant Handelsblatt dat het middel maar bij 8% van de 65-plussers effectief is. De krant Bild weet te melden dat

het vaccin niet voor ouderen zal worden toegelaten.

« In een reactie zegt AstraZeneca dat berichten dat haar vaccin maar bij 8% van de 65-plussers effectief zou zijn ‘compleet

onjuist’ zijn. Een woordvoerder zei tegen het Duits persbureau DPA dat Britse artsen het middel van de toezichthouder daar

mogen voorschrijven voor ouderen.

+ De Britse minister voor Vaccinontwikkeling Zahawi is ervan overtuigd dat de vaccinproducent AstraZeneca zijn contracten

met het Verenigd Koninkrijk nakomt. "Ik heb er alle vertrouwen in dat AstraZeneca en Pfizer de hoeveelheden leveren die we

nodig hebben om onze doelen voor half februari te halen, en ook voor de periode daarna." Zahawi reageerde op een vraag

over een mogelijk exportverbod voor vaccins in de Europese Unie. De EU dreigt de export naar onder meer het Verenigd
Koninkrijk stil te leggen, omdat AstraZeneca minder vaccins aan de EU levert dan was afgesproken.

Onbegrip oud-militairen over vaccinatiestrategie

. Terwijl in het buitenland militaire artsen een belangrijke rol spelen bij de planning en aansturing van het Covid-

vaccinatieprogramma, is hun aanwezigheid op sleutelposities in Nederland niet gewenst. De verbazing hierover groeit,

schrijft Telegraaf met als kop: 'Nu geen regie vaccinaties'. Buitenlandse voorbeelden zijn er in overvlioed. In het Verenigd
Koninkrijk, Duitsland en de Verenigde Staten vervullen hoge officieren sleutelrollen in de vaccinatiecampagne. Landen die er

wat percentage geprikten allen een stuk beter voor staan dan het onze.

. Oud-militair arts Angela Hume begrijpt er niks van, want zij ervoer in 2009 hoe waardevol de bijdrage van militaire

logistieke planners was. Met een collega werd ze door het ministerie van Volksgezondheid gevraagd in de staf te komen die

het vaccinatieprogramma voor de Mexicaanse griep aanstuurde. Het lukte binnen zes weken als eerste Europese land

miljoenen landgenoten in te enten die deel uitmaakten van de risicogroepen. Volgens Hume hielp de militaire kijk op de

‘missie” daarbij. "We hadden een duidelijk doel van de minister gekregen en koersten daarop af. We kregen de functie van

directeur logistiek en beschikten over voldoende doorzettingsmacht om zaken te regelen." Overste b.d. Hume ging in

november met haar voormalige collega op de thee bij het ministerie van Volksgezondheid om over hun ervaringen te

spreken. Ze denkt dat er niks mee is gedaan en dat vindt ze triest. Ze ziet de Nederlandse aanpak van 2009 wel terug in het

Verenigd Koninkrijk waar de krijgsmacht 150 medische planners levert. Daar zijn naar verwachting half februari 14 miljoen
mensen gevaccineerd. In Nederland slechts een half miljoen.

¢ In het laatste deel van het artikel een reactie van VWS: Het ministerie van VWS lzat weten dat het de logistieke uitvoering
van het vaccinatieprogramma bij het RIVM houdt. "Het RIVM heeft veel ervaring vanuit het Rijksvaccinatieprogramma", stelt

een woordvoerder. Hij wijst erop dat er twee Defensiemedewerkers bij het RIVM zitten om te helpen bij de planning. Ze
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vervullen volgens Defensie echter geen regierollen

Ernst Kuipers pleit wederom voor sneller vaccineren

. Omdat de ziekenhuiscijfers niet veel verder dalen, pleit Ernst Kuipers voor een snellere vaccinatie in de komende

'spannende' weken, schrijft Telegraaf. "In de afgelopen week is de bezetting, na een daling sinds begin januari toen er

maximaal 2.882 patiénten lagen, wat gestabiliseerd", constateert Kuipers. "We zitten weer op een soort plateau.
Ondertussen willen we zo graag nog een verdere daling zien vanwege de dreiging van de Britse variant. "We moeten nog

meer van die voorraad inzetten om te prikken", stelt Kuipers. "Desnoods loop je het risico dat je de vaccinaties op een later

moment wat moet afbouwen omdat het te snel gaat. Maar dat is dé manier om sneller van de maatregelen af te komen."

Uitgestelde zorg
. De Telegraaf vraagt chirurg en voorzitter van de Nederlandse Vereniging voor Heelkunde, [J JEXEIM (Amsterdam UMC),

hoe de zorg de 100.000 uitgestelde operaties ‘te lijf gaat’. [EEN legt uit dat er normaal ongeveer 100.000 noodzakelijke
operaties per maar worden uitgevoerd. "...We moeten dus een maand werk inhalen in de ziekenhuizen. Dat gaat in de vorm

van triage: er wordt per ziekenhuis gekeken wie de meest urgente gevallen zijn en met deze patiénten beginnen we."

Volgens de chirurg zou het ‘mooi’ zijn als ze in april/mei kunnen beginnen met inhalen. [JEEEbeaamt dat er niet alleen een

stuwmeer aan uitgestelde zorg bestaat, maar ook aan vakantiedagen. "...Het personeel zal moe zijn en op vakantie willen.

We hebben dus hulptroepen nodig. Daarom hebben we iets onconventioneels bedacht: we gaan het personeel over de

verschillende disciplines bijscholen..." | JEEE Iv ertelt ook over het inzetten van geneeskundestudenten. Volgens s er

veel steun voor het plan om hulptroepen in te zetten. ".. Als alle ziekenhuizen op deze manier de operatiecapaciteit zo'n tien

procent uitbreidt, moet de operatie-achterstand in te halen zijn dit jaar."

Zorgbonus

+ De zorgbonus blijft voor veel onrust zorgen meldt ANP zojuist. FNV Zorg & Welzijn kreeg de afgelopen weken veel signalen
van zorgmedewerkers dat hun werkgever de bonus niet zal uitkeren, totdat zij een contract voor eventuele terugbetaling
hebben ondertekend. Dit voor het geval dat achteraf blijkt dat ze er toch geen recht op hebben. Daarnaast houdt een andere

groep werkgevers het geld op de rekening tot de volledige afhandeling via loonbelasting of de eindcontrole van VWS heeft

plaatsgevonden. "In beide gevallen kan het tot in 2023 duren voordat zorgmedewerkers de bonus, bedoeld over het jaar
2020, pas kunnen uitgeven. Bovendien eist het ministerie bij de verlening van de bonus dat deze binnen vijf maanden wordt

uitgekeerd aan de werknemers", aldus de vakbond. FNV ontvangt hierover vooral klachten van medewerkers uit de

kraamzorg, verpleeghuizen en thuiszorg.

. IEE. vice-voorzitter FNV, noemt het te absurd voor woorden. "Zorgmedewerkers werken inmiddels al bijna een jaar

lang in het heetst van de strijd. Ze hebben een enorm groot risico gelopen voor hun eigen gezondheid, door zich dag en

nacht onvoldoende beschermd in te zetten voor onze samenleving. Nu blijkt dat ze misschien nog wel twee jaar op de

zorgbonus moeten wachten omdat hun werkgever geen risico wil lopen. Dit is respectloos naar al die hardwerkende

zorgwerkers", aldus Jong. FNV kaart onder andere dit probleem donderdag aan in een overleg met minister Van Ark voor

Medische Zorg en Sport.

NB: Jong laat ook weten dat de vaccinatiestrategie voor veel onrust zorgt: "Sinds begin januari verschijnen er continu berichten

van specifieke beroepsgroepen die voorrang willen op hun vaccinatie tegen Covid-19. Als gevolg hiervan schuiven andere

beroepsgroepen in de zorg, die al gepland stonden, steeds verder door in het stroomschema. Als dit steeds wordt aangepast,
omdat een bepaalde groep nou eenmaal harder schreeuwt, verliest de overheid haar geloofwaardigheid"


